



# 欧美同学会第三届国际智库论坛

THE 3<sup>RD</sup> WESTERN RETURNED SCHOLARS ASSOCIATION (WRS A) INTERNATIONAL THINK TANK FORUM

## 中国式现代化：绿色生态与可持续发展

CHINESE PATH TO MODERNIZATION: GREEN ECOLOGY AND SUSTAINABLE DEVELOPMENT

# 会议手册

## HANDBOOK

中国·湖州 HUZHOU·CHINA

2024年6月 JUNE 2024

## 平行论坛一：气候变化与碳中和 Parallel Forum 1: Climate Change and Carbon Neutrality

2024.6.22 14:30-17:00 June 22, 2024, 14:30-17:00

南太湖山庄长三角厅 Yangtze River Delta Hall, Hotel South Taihu

主持人：谭显春 欧美同学会研究院高级研究员，中国科学院科技战略咨询研究院碳中和战略研究中心副主任  
Moderator: Tan Xianchun, Senior Research Fellow at the Western Returned Scholars Association Research Institute, Deputy Director of the Carbon Neutrality Strategy Research Center at the Institutes of Science and Development, Chinese Academy of Sciences

### 演讲嘉宾 Guest Speakers

#### 国际嘉宾 International Participants

李维瑞 法国外贸顾问中国委员会气候变化工作小组主席

Thierry Laurent, Chairman of the Climate Change Working Group, French Foreign Trade Advisors China Committee

安吉拉·丘里-卡尔豪格 美国环保协会影响力执行副总裁

Angela Churie Kallhaug, Executive Vice President of the Impact at Environmental Defense Fund (USA)

芭芭拉·叶莲娜 俄罗斯科学院中国与现代亚洲研究所中国政治研究中心首席研究学者

Barbara Yelena, Chief Researcher at the Center for Chinese Political Studies, Institute of China and Modern Asia, Russian Academy of Sciences

安德烈·奥斯特洛夫斯基 俄罗斯中国友好协会副主席，俄罗斯科学院《远东研究》杂志副主编

Andrei Ostrovskii, Vice Chairman of the Russia-China Friendship Association, Deputy Editor-in-Chief of the journal "Far Eastern Affairs", Russian Academy of Sciences

乌尔里希·克鲁普 德国亚琛工业大学教授

Ulrich Krupp, Professor at RWTH Aachen University (Germany)

#### 中国嘉宾 Chinese Participants

周爱明 亚洲开发银行驻中国代表处副首席代表

Zhou Aiming, Deputy Chief Representative of the Asian Development Bank's People's Republic of China Resident Mission

王元丰 北京交通大学教授、博士生导师、碳中和科技与战略中心主任

Wang Yuanfeng, Professor and PhD Supervisor at Beijing Jiaotong University, Director of the Center for Carbon Neutrality Technology and Strategy, Beijing Jiaotong University

石敏俊 浙江大学求是特聘教授，浙江大学城市发展与低碳战略研究中心主任

Shi Minjun, Qiushi Distinguished Professor at Zhejiang University, Director of the Center for Urban Development and Low-Carbon Strategy at Zhejiang University



## 安德烈·奥斯特洛夫斯基 Andrei Ostrovskii

俄罗斯中国友好协会副主席、俄罗斯科学院《远东研究》杂志副主编，经济学博士、教授。致力于研究中国的经济社会问题，主要关注中国社会经济结构、区域政策、经济改革及“一带一路”战略等议题。曾于1984至1985年作为访问学者在中国人民大学劳动人事学院深造，于1989年在美国斯坦福大学国际战略研究所担任访问学者。

Vice Chairman of the Russia-China Friendship Association; Deputy Editor-in-Chief of the journal Far Eastern Affairs under the Russian Academy of Sciences; and Doctor of Economics, Professor. His research involves social and economic issues in China, especially social and economic structure of Chinese society, regional policy, economic reform, and the Belt and Road Initiative. In 1984-1985, he was a Visiting Research Scholar at the Institute of Labor and Personnel, People's University in Beijing, China. In 1989, he was a Visiting Research Scholar at the International Strategic Institute of Stanford University in the USA.